
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ondřej Počarovský, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, 
PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Aleš Kuda, prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., 
MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 
Zápis z 10. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
9. 9. 2013 od 15 hodin v prostředním salonku primátora v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 5  Datum 10. 9. 2013 

 

  

Jednání zahájil v 15.10 předseda komise Mgr. Počarovský, přítomno 8 členů ze 14, komise je schopna 
usnášet se.  
Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání: 
1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 15. 7. a 12. 8. 2013 
3. Koncepční materiály protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2020 
4. Odměny za činnost v sekcích 
5. Zprávy z jednání sekcí 
6. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání 

Schválení programu bez námitek.  

Hlasování v 15.10 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

Předseda komise požádal o pravidelné zasílání pozvánky i zápisu radnímu M. Dlouhému. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 15. 7. a 12. 8. 2013 
Schválení obou zápisů bez námitek. 

Hlasování v 15.12 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 3. Koncepční materiály protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2020 

Členové komise byli dne 26. 8. 2013 vyzváni protidrogovou koordinátorkou Mgr. Janyškovou 
k vyjádření souhlasu s předložením doplněného koncepčního materiálu Radě HMP e-mailem. Ze 14 
členů komise se v termínu 26. 8. – 28. 8. 2013 vyjádřilo kladně 13 členů komise, 1 člen komise se 
nevyjádřil.  

Materiál Protidrogová politika hlavního města Prahy na období 2013 až 2020 (Koncepce, Strategie 
a Akční plán) byl zpracován jako tisk R-10826. 
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Usnesení: 
PK RHMP potvrzuje hlasování per rollam a souhlasí s předloženým tiskem R-10826 - Protidrogová 
politika hlavního města Prahy na období 2013 až 2020 (Koncepce, Strategie a Akční plán). 

Hlasování v 15.15, přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

Mgr. Janyšková informovala přítomné, že tisk již schválil odbor LEG MHMP, s největší 
pravděpodobností bude projednán v Radě HMP dne 17. 9. a v Zastupitelstvu HMP dne 19. 9. 2013. 
Mgr. Počarovský navrhne radnímu M. Dlouhému, aby k projednávání materiálu v Zastupitelstvu HMP 
přizval odborníky – PaedDr. Richterovou Těmínovou a Mgr. Janyškovou. Mgr. Janyšková stručně 
zrekapitulovala historii tvorby koncepčních materiálů HMP a popsala rozdělení materiálu do 
jednotlivých kapitol, důvody rozdělení a jeho přednosti. Zpracovaný materiál je určen širokému publiku, 
tedy nejen odborné veřejnosti. Mgr. Počarovský informaci doplnil upozorněním na zcela nové prvky 
v protidrogové politice HMP a na inovativní provázání cílů strategie s plánováním potřebných 
finančních prostředků. Před projednáváním materiálu v Radě a Zastupitelstvu HMP zpracuje Mgr. 
Janyšková předkládací zprávu pro radního M. Dlouhého. 

Koncepce primární prevence rizikového chování dětí a mládeže hlavního města Prahy na období 
2014 až 2020 (pracovní název) 

Pražské centrum primární prevence připravilo podklady a prvotní text koncepce PPRCH v gesci škol. 
Vše bylo zasláno oddělení prevence k připomínkám a dopracování. Mgr. Žufníček sdělil, že koncepce 
bude navazovat na protidrogovou politiku a bude reflektovat požadavky a postoje jednotlivých 
městských částí. Na přípravě se podílí také obvodní metodici prevence a protidrogoví koordinátoři MČ. 
Koncepčně-strategický materiál bude obsahovat i navazující Akční plán. 

Na příštím jednání komise bude materiál předložen. 

Navrhované koncepční materiály předpokládají úzkou spolupráci s MČ při řešení problematiky 
protidrogové politiky, a to nejen v oblasti primární prevence.  

V 15.18 se dostavila dr. Richterová Těmínová, přítomno 9 členů. 

Mgr. Janyšková informovala členy komise i o dalších rozpracovaných materiálech: 

Tisk R-10300 k vyhlášení grantového řízení "Zdravé město Praha 2014"- program I. a II. je připraven 
k projednání v Radě HMP dne 10. 9. 2013. 

Tisk R-10708 – Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hlavního města Prahy za rok 2012 je 
v připomínkovém řízení na MHMP. K projednání bude Radě i Zastupitelstvu HMP předložen 
v nejbližším termínu. 

Tisk R-10926 k návrhu na poskytnutí daru sdružení SANANIM. Finanční investiční příspěvek je určen 
na nezbytné stavební dispoziční úpravy nového objektu v Heřmani u Písku, kam se přestěhovala 
terapeutická komunita Němčice. Nový objekt byl v červnu 2013 zasažen povodní řeky Blanice. 
Předkladatelem tisku je primátor Hudeček. 

ad 4. Odměny za činnost v sekcích  

Mgr. Janyšková informovala, že obdržela od vedoucích jednotlivých sekcí návrhy na odměny za činnost 
v roce 2013 v celkové výši 215 tis. Kč. 

V návrzích je zohledněna jak přímá práce v sekcích, tedy počet a délka setkávání, ale i další časově 
náročné práce mimo setkání - práce na koncepčních materiálech, sběr dat, analýzy atd.  

Usnesení: 
PK RHMP souhlasí s odměnami za činnost v sekcích v celkové výši 215 000 Kč. 

Hlasování v 15.25, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 
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Rozpočet 2013, kapitola 0504, §3541 - zbývá k dočerpání cca 1,3 mil. Kč. 

Mgr. Počarovský navrhl následující rozdělení zbývajících finančních prostředků: 
1) Realizace konferencí a seminářů do konce roku 2013 
2) Náklady na opravy a úpravy – CMS 1 DROP IN, SANANIM - 750 tis. Kč + rezerva pro náhle 

vzniklou potřebu oprav 
3) Zajištění zdravotní péče pro závislé do konce roku (gynekologie) – cca 100 tis. Kč 
4) Příspěvek na certifikace ve výši 30% – cca 100 tis. Kč 
5) Nákup materiálu pro HR služby v HMP – cca 300 tis. Kč  

Návrh na využití zůstatku finančních prostředků vzala komise na vědomí a rozhodne na příštím jednání. 

V další rozpravě se projednávaly žádosti o finance nebo o změny grantů. 

• Zajištění občerstvení pro seminář k psaní a předkládání projektů pro grantové řízení Zdravé město 
Praha 2014 - I. program 

Seminář organizuje oddělení prevence ZSP MHMP ve spolupráci s PCPP a bude se konat dne 
23. 9. 2013 v zasedací místnosti Zastupitelstva HMP (Mariánské nám. 2, 110 00  Praha 1). Cílovou 
skupinou jsou žadatelé o finanční příspěvek z rozpočtu HMP v roce 2014 nebo osoby, které žadatelům 
pomáhají – organizace, školní a obvodní metodici prevence a protidrogoví koordinátoři MČ Praha 1-22. 
Výše požadovaného příspěvku je 8 410 Kč pro cca 150 účastníků. Občerstvení zajišťuje firma 
ARAMARK.  
Žádající: oddělení prevence ZSP MHMP 

Usnesení: 
PK RHMP souhlasí s úhradou občerstvení ve výši 8,41 tis. Kč. 

Hlasování v 15.27, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

• Finanční příspěvek na zajištění fotosoutěže  
Fotografickou soutěž lidská práva pohledem dětí ZŠ a studentů SŠ v MČ Praha 6 pořádá  
Prev-Centrum v partnerství s MČ Praha 6.  
Smyslem celého projektu fotografické soutěže na téma lidských práv a rizikového chování je zapojit 
a přimět žáky a studenty k přemýšlení nad celou problematikou. Cílovou skupinou jsou žáci ZŠ a SŠ 
škol Prahy 6. Fotosoutěž bude probíhat na podzim roku 2013 od 14. 9. do 30. 11. Téma soutěže se 
vztahuje k Mezinárodnímu dni lidských práv 10. 12. 2013. 
Výše požadovaného příspěvku je 50 tis. Kč 
Žádající: Prev-Centrum 

Hlasování v 15.30, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 0, zdržel se 1 člen. 

• Žádost o změnu čerpání grantu  - Všeobecná fakultní nemocnice v Praze (VFN) 
Mgr. Janyšková obdržela žádost o změnu čerpání dotace VFN. Celková přidělená částka na projekt není 
překročena. Jedná se o změnu ve dvou položkách rozpočtu, a to navýšení na 163 tis. Kč z původně 
schválených 120 tis. Kč v položce materiálové náklady (vybavení) a dále o změnu a navýšení v položce 
opravy a udržování budov z původních 35 tis. Kč na 43 517 Kč. V položce opravy a udržování se jedná 
o změnu účelu z plánovaného štukování a malování na opravu havarijního stavu schodiště v Apolinářské 
4a. Požadavek na změnu však v obou případech překračuje metodikou povolené navýšení o 20 % 
v jednotlivých položkách, proto musí změnu projednat komise.  

Usnesení: 
PK RHMP nesouhlasí s navýšením čerpání v položce materiálové náklady. PK RHMP souhlasí se 
změnou použití finančních prostředků v položce opravy a udržování na opravu schodiště, ale bez 
navýšení této položky. 

Hlasování v 15.45, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Mgr. Janyšková zašle oznámení o rozhodnutí komise VFN v Praze. 
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• Použití finančních prostředků na přesun služeb: 

1) Centrum metadonové substituce v Praze 1 (CMS 1), které provozuje Středisko prevence 
a léčby drogových závislostí - DROP IN, o.p.s. (DROP IN), by se mohlo přestěhovat během 
podzimu do prostor v Protialkoholní záchytné stanici, kterou provozuje Městská poliklinika 
Praha na MČ Praha 8. Mgr. Janyšková se zúčastnila kontrolního dne v Nemocnici na Bulovce 
a tam zjistila, že v budově, kde sídlí Protialkoholní záchytná stanice, by bylo možno bez 
zásadních úprav provozovat CMS 1. Jedná se prostory se samostatným vchodem - vstupní 
prostor, hala dva sklady a sociální zařízení pro klienty. Ostatní místnosti jsou v současné době 
využity jako lékařský pokoj a pokoj staniční sestry. Sociální zařízení pro personál by bylo 
v odděleném prostoru záchytné stanice.  

Mgr. Janyšková již jednala o této možnosti s Ing. Merhautovou, ředitelkou Městské polikliniky 
Praha i se zástupci DROP IN. Přestěhování CMS I. se jeví jako reálné. 

2) Mgr. Počarovský informoval, že v budově spravované HMP v Žitné ulici by mohla být 
adiktologická ambulance. Možnost je nutno urychleně dořešit jednáním zástupců HMP 
s vedením organizace, která by službu provozovala. 

ad 6. Zprávy z jednání sekcí 

Sekce Harm Reduction (HR) 

Mgr. Majtnerová Kolářová informovala o přesunu drogové scény zpět na Václavské náměstí, protože se 
ve Vrchlického sadech zpřísnil režim a množí se zásahy policie. 

Připravuje se ruskojazyčné vydání časopisu Dekontaminace.  

Sekce HR připravuje celopražské dotazníkové šetření zaměřené na zjišťování počtu uživatelů drog 
(zejména no code), na jejich zdravotní stav a současně na dostupnost služeb v HMP. 

Finanční prostředky ve výši cca 100 tis. Kč (30 tis. + 70 tis.) budou v záloze. 

V 16.20 odešel dr. Douda, přítomno 8 členů. 

Sekce primární prevence 

Sekce pracuje na koncepčním materiálu PPRCH. Na schůzce obvodních metodiků prevence dne 27. 9. 
v PCPP, které se také zúčastní pracovní skupina protidrogových koordinátorů MČ, bude zpracována 
SWOT analýza. Sekce bude spolupracovat na vyhodnocení analýzy a dotazníkového šetření. Všechny 
výstupy budou podkladem pro koncepční materiály v oblasti PPRCH. 

ad 8. Aktuální informace 

• Mgr. Janyšková informovala o schůzce zástupců organizace SANANIM, MHMP, sdružení Za čistý 
Václavák a Flow East, která se uskutečnila dne 5. 9. 2013. Cílem je vytvoření společné platformy pro 
spolupráci. Zástupci SANANIM a MHMP seznámili ostatní se současnou situací v oblasti 
adiktologických služeb v HMP. Pozitivním závěrem tohoto jednání byla ochota podnikatelů 
spolupracovat na zlepšení informovanosti veřejnosti, podnikatelů i politiků o problematice drog 
v HMP. Mgr. Janyšková vnímala pozitivně ochotu podnikatelů k finanční pomoci na zajištění 
adiktologických služeb, ale domnívá se, že bez pochopení a ochoty samospráv přijímat realistická 
opatření na svém území nebude možné finanční prostředky vhodně využít. 

• Certifikace programů  
Mgr. Janyšková ohlásila, že žádná organizace doposud nepožádala o příspěvek na certifikaci programu, 
ačkoliv o možnosti žádat byly organizace informovány 11. 7. 2013.  
Komise se shodla, že od roku 2015 budou certifikace povinné i pro programy PPRCH, pokud na ně 
budou podávány žádosti v grantovém řízení Zdravé město Praha 2015. 
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• Informace z odboru ZSP MHMP 

Odbor ZSP MHMP je nově zřízen pouze pro výkon samosprávných činností a je zařazen do sekce 
správy města. Ředitelem je od 3. 9. 2013 jmenován PhDr. Tomáš Klinecký. 

Z důvodu dlouhodobé nemoci Mgr. Bartůňkové je pověřena zastupováním ve funkci krajské školské 
koordinátorky Mgr. Jana Havlíková (tel. 236 00 4168). 

Internetové stránky primární prevence rizikového chování v gesci školství byly zpracovány a zařazeny 
pod oddělení prevence, kde jsou také stránky protidrogové politiky a prevence kriminality, s vědomím 
vedoucí oddělení.  

• Spolupráce se Všeobecnou fakultní nemocnicí v Praze 

Prof. Miovský se z pracovních důvodů často nemůže jednání komise osobně zúčastnit.  
Klinika adiktologie předložila pro rok 2013 jeden komplexní projekt, do kterého sloučila dříve 
samostatně podávané projekty, včetně projektu „Metadonová substituční léčba v Apolináři“. Komise 
doporučuje tento projekt podat samostatně a žádat o zařazení do víceletého financování, protože se jedná 
o mimořádně potřebnou službu pro HMP. Ostatní služby je možno kvůli transparentnosti zpracovat jako 
jeden projekt pro jednoleté financování.  

Požadavek Rady vlády však může být odlišný, je potřeba respektovat pravidla každého vyhlašovatele. 
V každém případě je povinností žadatele předjednat nový projekt nebo projekt, který se zásadním 
způsobem mění, a to jak co do obsahu nebo formy žádosti, předjednat s protidrogovou koordinátorkou 
HMP. 
 

Ověřovatelem zápisu navrhl předseda komise Mgr. Počarovský protidrogovou koordinátorku 
Mgr. Janyškovou. 

Hlasování v 16.35, přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.40 hod. 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, tajemnice PK RHMP. 
 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Nina Janyšková Mgr. Ondřej Počarovský 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 
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